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شماره

صفحه

روزنامه

وزیر اقتصاد از آغاز واریز سود سهام عدالت از امروز خبر داد.
جمع  در  خاندوزی  احسان  ایلنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
سهامدار  میلیون   ۴۵ به  عدالت  سهام  سود  واریز  آغاز  از  خبرنگاران 
تومان  هزار   ۷۰۰ از  عدالت  سهام  سود  امروز  از  گفت:  و  داد  خبر 
آغاز  سهام  این  دارنده  نفر  میلیون   ۴۵ برای  تومان  میلیون  یک   تا 

می شود.
وی افزود: سود سهام عدالت سال ۱۴۰۱ بعد از اینکه مجامع شرکت ها 

امسال برگزار و صورت های مالی آنها نهایی شد، اخذ شده و از امروز 
به  دارند  بیشتری  برای سهام  این سود  پرداخت ها آغاز می شود. سقف 

یک میلیون تومان می رسد.
شرکت ها  از  برخی  همچنان  اینکه  به  توجه  با  داد:  ادامه  اقتصاد  وزیر 
نکرده اند،  بطور کامل پرداخت  را  سود سهام عدالت سال گذشته خود 
میلیون   ۴۵ به  را  عدالت  سهام  سود  باقیمانده  امسال  پایان  تا  امیدواریم 

دارنده سهام عدالت پرداخت کنیم.

خبر رئیس سازمان برنامه درباره حقوق بازنشستگان و فرهنگیان

فرمول تغییر حقوق در سال آینده اعلام شد

معاون غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی شیراز خبر داد؛

کشف بیش از 2 و نیم میلیارد ریال 
داروهای قاچاق در شیراز

وزیر اقتصاد خبر داد؛

رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: 
که  می دهیم  اطمینان  نمایندگان  به 
دولت هم دغدغه بازنشستگان را دارد 
برای  را  تومان  میلیارد  هزار   ۵۰ لذا 

این موضوع افزایش دادیم.
به گزارش خبرآنلاین، داوود منظور، 
در  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
به  پاسخ  در  تلویزیونی  برنامه  یک 
برای  دولت  برنامه  که  سؤال  این 
به  مجلس  ایرادات  شدن  برطرف 
لایحه بودجه ۱۴۰۳ چه هست گفت: 
اساس  بر  را  بودجه  لایحه  ما  امروز 
نامه داخلی  ماده ۱۸۲ آیین  اصلاحیه 
مجلس بردیم که در سال جاری برای 
اولین بار لایحه در دو قسمت عرضه 
می شود یک بار منابع و سقف منابع 
مصارف  هم  دیگر  بار  و  احکام  و 
بین  اعتبارات  توزیع  و  اعتبارات  و 
اینکه  با  می رسد  نظر  به  دستگاه ها 
واقع  در  خودشان  محترم  نمایندگان 
داخلی  نامه  آیین  در  را  اصلاح  این 
انجام دادند و دولت را تکلیف کردند 
که دو مرحله ای بودجه را تنظیم کند، 
روش  این  با  ذهنیتشان  همان  ولی 
دو مرحله ای در واقع عادت ندارد با 
اینکه ما در مرحله اول منابع را بردیم 
دادیم  توضیح  را  منابع  جزئیات  و 
سقف منابع در حوزه درآمدهای نفتی 
از  حاصل  درآمد  مالیاتی  درآمدهای 
واگذاری اموال دولت درآمد حاصل 
خب  شرکت ها  سهام  واگذاری  از 
به صورت  را  جزئیاتش  را  این ها  ما 
تکلیف  ما  برای  کامل همانگونه که 

شده عرضه کردیم.
ابهام در محل مصارف بودجه

دوستان مجلس درخصوص این اعداد 
و ارقام خیلی مذاکره ای ندارند و فقط 
می گویند  که  است  این  نگرانی شان 
حقوق  در  ما  آیا  کجاست  مصارف 
بازنشستگان چه تدبیری داریم آیا در 
فرهنگیان  به  مربوط  اعتبارات  مورد 
بکنیم  می خواهیم  چه  ایثارگران  یا 
بخش  نیازهای  درخصوص  آیا  و 
خرید  یا  کشاورزی  مثال  عنوان  به 
بکنیم  می خواهیم  چه  گندم  تضمینی 
درگیر  نمایندگان  ذهن  عمدتاً  یعنی 
هست،  هم  طبیعی  و  است  مصارف 
این  بر  تصورشان  نمایندگان  چون 
است که منابع قطعی حاصل می شود 
بحث  باید  مصارف  مورد  در  حالا 
این  با  مخالفتی  البته  ما  که  کنیم 

موضوع نداریم. 
سال  بودجه  درصدی   ۱۸.۲ رشد 

آینده
داوود منظور در ادامه افزود:، ولی اگر 
بخواهیم بر اساس این ماده واحده ای 
که خود دوستان در اصلاح ماده ۱۸۲ 
این  کنیم  عمل  داخلی  نامه  آیین 
رویه را باید طی می کردیم ما امروز 

توضیح دادیم که ما در سقف منابعی 
هم  صرفاً  که  کردیم  بینی  پیش  که 
گذشته  سال  به  نسبت  دولت  بودجه 
کرده  رشد  درصد   ۱۸.۲ درصد   ۱۸
ما سعی کردیم یک بودجه ای داشته 
باشیم غیر تورمی یک بودجه ای داشته 
باشیم که به مردم پیام آرامش بدهیم 
برای سال آینده و ارقام بودجه ای را 
نفت  درآمدهای  دیدیم  واقعی  بسیار 
را واقعی کردیم درآمدهای گمرکی 
را بسیار واقعی دیدیم برخی از ارقام 
گذشته  سال  به  نسبت  ما  درآمدهای 
سال  در  چون  کرده،  پیدا  کاهش 
 ،۱۴۰۲ سال  همین  در  یعنی  گذشته 
چون در سال ۱۴۰۲ این ها تحقق پیدا 
نکرده مصوباتی که مجلس محترم در 
سال گذشته در بودجه داشتند امسال 
درآمدهایش  کنیم  اجرا  نتوانستیم  ما 
این ها  ما  لذا  بعضاً  نکردیم  محقق  را 
بودجه  سقف  و  کردیم  بازنگری  را 
سه  در  که  تجربه ای  با  متناسب  را 
آینده  برای سال  داشتیم  سال گذشته 
با توجه به ظرفیت ها پیش بینی و ارائه 
سر  درصد   ۱۸ هم  و رشدش  کردیم 

جمع است.
بازنشستگان،  برای  بینی  پیش 
در  نظامیان  و  ایثارگران  فرهنگیان، 

بودجه دیده شده
بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
دادیم  اطمینان  امروز  ما  اما  گفت:، 
هم  دولت  که  عزیز  نمایندگان  به 
خود  و  دارد  را  بازنشستگان  دغدغه 
ما بیشتر از دیگران دغدغه مند هستیم 
که انشاالله معیشت بازنشستگان عزیز 
عرض  لذا  و  کنیم  تامین  بتوانیم  را 
تومان  میلیارد  هزار   ۵۰ که  کردیم 
پیشنهاد  الان  که  منابعی  سقف  در 
کردیم در مرحله دوم که قرار است 
ما مصارف بودجه را عرضه کنیم در 
را  تومان  میلیارد  هزار   ۵۰ ما  آنجا 
متناسب  برای  داد  خواهیم  تخصیص 
بازنشستگان  دریافتی های  سازی 
فرهنگیان  مورد  در  شاغلین  و  عزیز 
ما  است  همینطور  هم  ایثارگران 
طور  به  را  معلمین  رتبه بندی  الان 
میلیارد  هزار   ۵۰ کردیم  اجرا  کامل 
برداشته  هزینه  دولت  برای  تومان 
را  آنچه  یعنی هر  اجرا کرده  را  این 
دولت  می کند  تصویب  مجلس  که 
اجرا  به  می داند  مکلف  را  خودش 
آحاد  به  نسبت  را  خودمان  ما  ضمناً 
خاص  گروه های  ویژه  به  مردم 
فرهنگیان  بازنشستگان  ویژه  به 
این  به  نسبت  ما  نظامیان  ایثارگران 
بیش  را  خودمان  خاص  گروه های 
ما  لذا  و  متعهد می دانیم  از هر کسی 
این  دوم  قسمت  در  بودجه  در  حتماً 
 موارد را به خوبی پیش بینی خواهیم 

کرد.

مسائل  دلیل  به  رستم  قند  کارخانه 
شده  مواجه  مشکل  با  تولید  در  مالی 
و در صورت تامین نشدن منابع مالی 

امکان تعطیل نشدن آن وجود دارد.
قند  منبع کارگری در کارخانه  یک 
فارس  استان  در  واقع  رستم  ممسنی 
گفت:  ایلنا  خبرنگار  با  تماس  در 
گذشت  از  بعد  تولیدی  واحد  این 
حدود ۱۰ سال تعطیلی چهار ماه پیش 
با واگذاری به  )مرداد ماه( در حالی 
هیئت حمایت از تولید، فعالیت خود 
که  گرفت  سر  از  کارگر   ۹۰ با  را 
هم اکنون اعتبارات مالی برای خرید 
تولید شکر خام تخصیص  اولیه  مواد 
مشکل  دچار  واحد  این  و   نیافته 

است.
سوی  از  اینکه  بیان  با  کارگر  این 
نزدیک  تولید  از  حمایت  هیئت 
این  به  بودجه  تومان  میلیارد   ۲۸ به 
 ۱۶ که  شد  تزریق  تولیدی  واحد 
میلیارد و چهارصد میلیون تومان آن 
کارگران  مطالبات  پرداخت  صرف 
و کمتر  بازنشستگان کارخانه شد  و 
تعمیرات  برای  تومان  میلیارد   ۱۲ از 

افزود:  است،  شده  مصرف  کارخانه 
حدود کارخانه  ماه  یک   مصرف 
۱۰ هزار تن شکر خام است که نیاز 

به اعتبار ۲۰۰ میلیارد تومانی دارد.
شغلی  امنیت  با  ارتباط  در  وی 
واحد  این  گفت:  نیز  کارگران 
تولیدی در ابتدا با اشتغال ۹۰ کارگر 
فعالیت تولیدی خود را از سر گرفت 
ظرفیت  یکباره  کاهش  نتیجه  در  اما 
از  موقتاً  کارگران  از  نفر   ۶۰ تولید، 

کار بیکار شدند.
که  مالی  اعتبارات  وی؛  گفته  به 
به  را  آن  پرداخت  وعده  مسئولان 
این واحد تولیدی داده اند، درصد سود 
بالایی دارد و کارخانه تازه احیا شده 
این مشکلات  از  قند رستم که پیش 
توان  گذاشته،  سر  پشت  را  زیادی 

بازپرداخت آن را ندارد.
تعطیلی  نگران  ما  افزود:  این کارگر 
ماه های  در  تولیدی  واحد  این  مجدد 
حدوداً  چراکه  هستیم  سال  پایانی 
مشکلات  وجود  با  پیش  سال   ۱۰
و  شد  تعطیل  کارخانه  امروز،  مشابه 

کارگران بیکار شدند.

درخواست کارگران »قند ممسنی رستم« از مسئولان: 

مانع تعطیلی دوباره 
کارخانه شوید

شادمهر نماینده مجلس؛

نمایندگان قول شفاهی برای افزایش حقوق ۴۰ درصدی بازنشستگان را نپذیرفتند

تنها چیزی که در بودجه دیده نشده مردم هستند

علوم  دانشگاه  دارو  و  غذا  معاون 
پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی 
نیم  و   ۲ از  بیش  از کشف  شیراز، 
در  قاچاق  داروهای  ریال  میلیارد 
یک منزل مسکونی در شیراز خبر 

داد.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
غذا  معاونت  عمومی  روابط  از 
و  پزشکی  علوم  دانشگاه  دارو  و 
شیراز،  درمانی  بهداشتی  خدمات 
از  پس  گفت:  راعی  محمدجواد 
این  بازرسان  رصد  و  شناسایی 
و  اجتماعی  شبکه های  در  دانشگاه 
قضایی،  دستگاه  از  مجوز  دریافت 
با همکاری نیروی انتظامی از یک 
شیراز،  غرب  در  مسکونی  منزل 
ارزش  به  دارو  انواع  از  قلم   ۱۲۱
ریال،  میلیارد  نیم  و   ۲ از  بیش 

کشف و ضبط شد.
او با اشاره به اینکه در این بازرسی 
و نظارت، برخی از داروهای قاچاق 
این  از  برخی  گفت:  شد،  کشف 
انواع  شامل  شده  توقیف  داروهای 

انواع  و  مزوژل  بوتاکس،  ژل های 
غیرمجاز  و  قاچاق  تزریقی  فیلر 

است.
راعی با هشدار به تشدید نظارت ها 
بر وضعیت داروهای زیبایی و اقلام 
آرایشی و بهداشتی در جلوگیری از 
فعالیت افراد غیرمجاز و قاچاقچیان 
انواع  دارو، گفت: توزیع و عرضه 
ژل و بوتاکس، مزوژل و انواع فیلر 
داروخانه  در  تنها  رایج  تزریقی 
از  مجوز  دارای  درمانگاه های  و 
و  است  مجاز  بهداشت،  وزارت 
نگهداری  فروش،  خرید،  هرگونه 
محسوب  اماکن جرم  سایر  در  آن 

می شود.
معاون غذا و داروی دانشگاه ضمن 
حوزه  این  فعالان  از  درخواست 
درخصوص تبعیت از قانون زنجیره 
از  محور،  سلامت  کالاهای  تامین 
صورت  در  تا  خواست  شهروندان 
مشاهده هرگونه موارد مشکوک با 
سامانه ۱۹۰ وزارت بهداشت تماس 

بگیرند.

کار  اسلامی  شورای  مجلس  کشاورزی  کمیسیون  رئیس  گفته  به  بنا 
کارشناسی قیمت گندم در مجلس انجام شده است و طبق مکاتباتی که 
با رئیس جمهور و جلساتی که با وزیر جهاد کشاورزی داشتیم دولت 

مکلف است قیمت گندم را به زودی اعلام کند.
کمیسیون  رئیس  عسکری،  محمدجواد  نوشت:  تسنیم   ۲۴ رویداد 
با  هم  جلساتی  و  کرده ایم  مکاتبه  رئیس جمهور  با  گفت:  کشاورزی 
وزیر جهاد کشاورزی داشتیم و اعلام کرده ایم، نرخ گندم برای سال 
جاری هرچه سریع تر باید اعلام شود و تأخیرش مصداق ترک فعل و 

خلاف است.
ابراز کرد: در مجلس شورای اسلامی شورایی تحت عنوان شورای  او 
کشاورز   ۶ از  متشکل  که  داریم  کشاورزی  محصولات  قیمت گذاری 
جهاد  وزیر  از  اعم  دولت  هیئت  از  نفر   ۳ و  تولیدکننده  و  پیشرو 
کشاورزی، وزیر اقتصاد و رئیس سازمان برنامه و بودجه و ۲ نفر از 
کمیسیون کشاورزی در جلسه حضور دارند و نظارت می کنند، تقریباً 
حدود ۲ ماه پیش شورای قیمت گذاری جلسه تشکیل داده است و طبق 
در  تومان  پانصد  و  هزار  قیمت گندم ۱۹  بررسی های  و  کارشناسی ها 
ثابت  تورم  نرخ  اگر  که  دارد  هم  تبصره ای  و  است  شده  گرفته  نظر 

باشد همین قیمت است و اگر افزایش یابد به تناسب نرخ تورم افزایش 
پیدا می کند.

عسکری بیان کرد: آنچه را شورای قیمت گذاری اعلام کرده است با 
نگاه کارشناسی است و سود متعارف کشاورز هم در نظر گرفته شده 

است.
راهبردی  محصولی  را  گندم  ما  گفت:  کشاورزی  کمیسیون  رئیس 
می دانیم و سالانه حدود ۱۱ ونیم میلیون تن به آن نیاز داریم که حدود 
مصارف صنایع  برای  را  الباقی  و  نانوایی ها  برای  تن  میلیون  ونیم   ۱۰

تبدیلی و تکمیلی است.
او ادامه داد: با اتفاقاتی که در منطقه افتاده است، مانند جنگ اوکراین و 
روسیه و اتفاقات دیگر حتماً بحث خودکفایی گندم باید در دستور کار 
دولت قرار بگیرد و در بودجه ۱۴۰۳ هم اعتبارات را این گونه دیده ایم 

که فضا ایجاد شود.
وی افزود: حتماً باید میزان اعتبار موردنیاز چیزی حدود ۱۵۰ تا ۲۰۰ 
همت در نظر گرفته شود، قسمتی در بودجه ۱۴۰۳ و قسمت دیگر را 
دولت تعیین کند. ان شاءالله هم بارش ها خوب باشد و هم کشاورزان ما 

برای تولید بهتر و بیشتر تلاش کنند.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی:

قالیباف: 

راهکار بهینه سازی مصرف سوخت، 
افزایش قیمت سوخت نیست

با  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
مصرف  در  بهینه سازی  اینکه  بیان 
و  است  بهره وری  به  رسیدن  مسیر 
حمل و نقل نیازمند تحول از طریق 
راهکار  گفت:  است،  هوشمندسازی 
بهینه سازی مصرف سوخت، افزایش 

قیمت سوخت نیست.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف 
در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
نخستین همایش حمل ونقل و توسعه 
بررسی  منظور  به  که  اقتصادی 
حوزه،  این  فرصت های  و  چالش ها 
در مرکز همایش های بین المللی ارم 
مدت ها  اینکه  بیان  با  شد،  برگزار 
است که در محافل دولتی، خصوصی 
جمع  غیردولتی  عمومی  نهادهای  و 
پیشنهادات  ارائه  از  بعد  اما  می شویم 
شده  مطرح  مسائل  سخنرانی ها،  در 
باید  ما  گفت:  می کنیم،  فراموش  را 
دنبال  را  پیشنهادات  این  قوه  در سه 
برویم  پیش  آن  اساس  بر  کرده، 
که  معتقدم  البته  کنیم؛  عملیاتی  و 
آن  قوه  یک  که  داریم  قوه   ۴ ما 
بروکراسی است که متأسفانه سه قوه 
دیگر بر اساس آن حرکت می کنند.
این  کرد:  تصریح  ادامه  در  قالیباف 
حضور  که  جلسه ای  هر  در  روزها 
مطرح  موضوعاتی  می کنم،  پیدا 
این  نیز  قبل  سال   ۳۰ که  می شود 
و  بود  مطرح  مسائل  و  مشکلات 
همان  و  دارد  ادامه  نیز  همچنان 
پیشنهادات نیز مجدداً مطرح می شود 
به  اینکه  علیرغم  آنها  از  برخی  که 
دستورالعمل  و  آیین نامه  قانون، 
تبدیل شده، مشکلات را حل نکرده 

و مشخص نیست کدام بخش اعم از 
پاسخگوی  باید  خصوصی  و  دولتی 
مدیریتی  موضوعات،  این  باشد.  آن 
و ملی بوده و با آبرو، حیثیت، جان 
و مال مردم، امنیت و افتخار ملی ما 
آن  به  نسبت  نباید  که  خورده  گره 

بی توجه باشیم.
اینکه  بیان  با  مقننه  قوه  رئیس 
دست  از  حال  در  امروز  متأسفانه 
مادی  و  انسانی  سرمایه های  دادن 
من  امروز  گفت:  هستیم،  خود 
پاسخگو  باید  بلکه  باشم  منتقد  نباید 
ماشین های  در حوزه  ببینید  اما  باشم 
در  ماشین ها  این  می گوییم  اسقاطی 
جریمه  بودند  اگر  و  نیستند  تردد 
می دهیم اما آیا واقعاً ماشین اسقاطی 
نداریم؟ هنوز در حوزه حمل و نقل، 
کامیون های دهه ۷۰ میلادی و سال 
آمد  و  رفت  تهران  شهر  در   ۲۰۰۰
حوزه  این  در  رو  این  از  می کند 
هوشمندسازی  و  تحول  نیازمند 

هستیم.
قالیباف در پایان با بیان اینکه مسائل 
نقل شهری، جاده ای،  حوزه حمل و 
ریلی، دریایی و هوایی را با گوشت 
درک  خود  استخوان  و  پوست  و 
و  حمل  کرد:  خاطرنشان  می کنم، 

نقل هوایی شرایط بسیار بدی دارد.

مردم  دنیا  جای  همه  گفت:  مجلس  در  گنبدکاووس  مردم  نماینده 
اطلاعات  از  انبوهی  است که حجم  بدانند و دولت موظف  دارند  حق 
درخصوص منابع و مصارف بودجه کشور را به شکل عمومی در اختیار 
مردم  نشده  دیده  بودجه  این  در  تنها چیزی که  الان  دهد؛  قرار  مردم 
و  دولت  به دخل و خرج  توجه  با  بدانند  است که  مردم  هستند، حق 
که  چیزی  تنها  اما  بروند  پیش  بتوانند  دولت  اقتصادی  سیاست های 

ملاک است گرفتن مالیات است.
امانقلیچ شادمهر نماینده مردم گنبدکاووس در مجلس شورای اسلامی در 
گفت  و گو با خبرنگار ایلنا، درخصوص دلایل رد لایحه بودجه برای 
سال ۱۴۰۳ از سوی نمایندگان، گفت: این اولین لایحه دولت در اجرای 
برنامه هفتم توسعه است، در بودجه ای که آمده احکام پرتکرار حذف 
شده و به جایگاه واقعی خود بازگشته است. از نقاط قوتی که در لایحه 
بودجه وجود داشت اعمال معافیت های مالیاتی است که ما در برنامه 
این را پیش بینی کرده بودیم و همچنین کاهش نرخ مالیات بر  هفتم 
ارزش افزوده و اعمال معافیت های مالیاتی برای حمایت از تولید که 
این موارد در برنامه هفتم تصویب شد اما آقای منظور آن ها را به عنوان 

نقاط قوت دولت در تدوین بودجه اعلام می کند.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس درخصوص انتقادات نسبت 
به لایحه ابراز داشت: مواردی وجود داشت که باعث تأمل و دغدغه 
این لایحه اصلًا مطابق  اینکه  از جمله  به بودجه شد  نمایندگان نسبت 
با منابع مالی دولت نیست. از جمله مهم ترین تفاوت های بودجه ۱۴۰۲ 
هم شفافیت در حوزه ساماندهی طرح های عمرانی است که گفتند اصلًا 

جور درنیامد یعنی اصلًا اجرایی نشد.
شادمهر ادامه داد: نگرانی که در مورد بودجه ۱۴۰۳ وجود دارد این است 
که مبتنی بر برنامه هفتم توسعه نیست و مصوبات برنامه هفتم اعمال 
بازنشستگان  حقوق  درصدی   ۴۰ افزایش  همان  نمونه اش  است،  نشده 
است که در راستای تصمیمی که در برنامه هفتم با تعامل میان مجلس 
و دولت اتخاذ شده بود باید در سال اول اجرایی می شد اما در بودجه ۲۰ 
درصد آورده اند و صرفاً فقط قول شفاهی را ملاک قرار دادند؛ حتی در 
کمیسیون تلفیق هم همین قول شفاهی آقای منظور را پذیرفته بودند و 

کمیسیون آن را تصویب کرده بود. 
وی تصریح کرد: اما وقتی روز گذشته مطرح شد نمایندگان قول شفاهی 
این  تا  نداند  به بودجه رأی  ایستادند و  نپذیرفتند و به ضرس قاطع  را 
مساله به صورت مکتوب در بودجه بیاید و افزایش حقوق ۴۰ درصدی 

برای بازنشستگان که در زمان برنامه توافق شده بود، اجرایی شود.
شادمهر افزود: نکته دیگر اینکه سهم زنان در لایحه بودجه دیده نشده 

و این سهم صفر است یعنی اصلًا اعمال نشده است.
نماینده مردم گنبدکاووس در ادامه عنوان کرد: از جمله ایرادات لایحه 
این بود که کمترین اطلاعات و داده به مجلس داده شد، یعنی اطلاعات 
و داده بسیار ناچیز و خیلی کم بود و به همین خاطر بودجه بسیار مهم 
بود. از جمله این موارد درخصوص نرخ ارز بود که ۷ نوع نرخ برای 
ارز تعیین شده است که مستحضرید این وضعیت نرخ ارز می تواند در 

اقتصاد ما یک عامل فسادزا باشد.
وی ادامه داد: همینطور مالیات اشخاص حقوقی بیش از ۵۳ درصد رشد 
کرده است، این باید از کجا بیاید؟ بالاخره باید از جیب مردم دربیاید. 
به ۵۳ درصد  الان  را  بود  قبلًا ۴۰ درصد  اشخاص حقوقی که  مالیات 
رساندند. مالیات بر درآمدها بیش از ۳۳ درصد رشد کرده است که این 
هم معلوم نیست از کدام پایه های مالیاتی است، یعنی براساس کدام پایه 

مالیاتی این رشد در نظر گرفته شده است.
شادمهر افزود: همینطور در کنار اینکه مالیات را افزایش دهند و بیشتر 
کنند، استقراض هم دارند انجام می دهند، این سؤال برای ما مطرح است 
بودجه  مالیات در  افزایش  قرار است کجا هزینه شود؟ هم  این ها  که 

داریم و هم بر این فرض هستند که استقراض هم بکنند.
عضو کمیسیون آموزش مجلس خاطرنشان کرد: تراز عملیاتی بودجه 
۳۰۰ هزار میلیارد کسری دارد و این درحالی است که بخش های مهم 
هزینه ای به خصوص در زمینه سلامت و آموزش پیش بینی نشده است، 
مانند  هستند  فرهنگی  حوزه های  در  فقط  شده  پیش بینی  که  آن هایی 
صداوسیما و ... اما در مقابل سهم آموزش خیلی کم دیده شده، آموزش 

عالی کم دیده شده است.
مردم  دنیا  جای  همه  من  نظر  به  اینکه  دیگر  نکته  کرد:  اضافه  وی 
اطلاعات  از  انبوهی  است که حجم  بدانند و دولت موظف  دارند  حق 
درخصوص منابع و مصارف بودجه کشور و سیاست های مالی خود را 
هنگام تهیه و تدوین لایحه بودجه به شکل عمومی در اختیار مردم قرار 
این بودجه  باشد. الان تنها چیزی که در  تا تکلیف مردم روشن  دهد 
دیده نشده مردم است، به مردم حق نمی دهند که این مسائل اطلاعات 
و داده ها را بدانند، حق مردم است که بدانند با توجه به دخل و خرج 
دولت و سیاست های اقتصادی دولت بتوانند پیش بروند اما گویا تنها 

چیزی که برای آنها ملاک است، گرفتن مالیات است.
شفاف  اطلاع رسانی  لزوم  بر  تاکید  با  گنبدکاووس  مردم  نماینده 
درخصوص بودجه و سیاست گذاری مالی دولت، گفت: در واقع مردم 
که باید مالیات بدهند، حداقل از جزئیات آن و محل مصارف آن باید 
مطلع باشند، مردم که می دانند باید مالیات پرداخت کنند و افزایش آن 
را هم پیش بینی می کنند اما اینکه دولت جزئیات آن را به اطلاع مردم 
نرسانده اشتباه است، همین الان هم دیر نشده و دولت می تواند در مورد 
تهیه و تدوین بودجه و حتی اصلاح بودجه به مردم اطلاع رسانی کند. 
به نظرم در عالی ترین سطح ممکن این گفت وگوها بین دولت، مجلس 
و مردم جریان داشته باشد و مردم باید در جریان این تصمیم گیری ها 

قرار بگیرند.
کارمندان  برای  دولت  پیشنهادی  حقوق  افزایش  درخصوص  شادمهر 
گفت: ما گفتیم که عدد افزایش حقوق را هم ترمیم دهند اما با افزایشی 
که برای بازنشستگان باید انجام دهند فکر می کنم که از زیر افزایش 
حقوق کارمندان شانه خالی خواهند کرد، با توجه به اصراری که دولت 
روی افزایش حقوق ها دارد و حتی تلاش کرد با قول شفاهی مانع از 
تصویب رسمی افزایش ۴۰ درصدی بازنشستگان شود و ۲۰ درصد را 
تصویب کند، به نظر می رسد که در بحث افزایش حقوق کارکنان هم 
بر همین نظر باشد و این کار را به شدت سخت می کند که کارکنان 
در این شرایط تورمی ۵۰ درصدی تنها ۱۸ درصد افزایش حقوق داشته 

باشند.

رئیس سازمان ملی بهره وری:

شاخص بهره وری در دولت سیزدهم 
به ۳.۷ رسید

ایران  رئیس سازمان ملی بهره وری 
گفت: شاخص بهره وری در دولت 
سیزدهم با جهش بسیار خوبی به ۳.۷ 

درصد رسید.
ایرنا، میرسامان پیشوایی   به گزارش 
شمالی  خراسان  اداری  شورای  در 
توسعه  ششم  برنامه  در  کرد:  اظهار 
باید اقتصادی  رشد  درصد  هشت   از 
بهره وری  محل  از  رشد  ۲.۸ درصد 
یک  با   ۹۰ دهه  اما  می شد  تامین 
تلخ ترین  توجهی  قابل  انحراف 

وضعیت اقتصادی را شاهد بودیم.
درصد   ۲.۸ از   ۹۰ دهه  افزود:  وی 
بهره  محل  از  شده  بینی  پیش  رشد 

درصد   ۰۴/۰ تنها  متاسفانه  روی، 
محقق شد.

گرچه  کرد:  خاطرنشان  پیشوایی 
شاهد  دولت  ساله   ۲ عملکرد  طی 
بودیم  وری  بهره  حوزه  در  جهش 
درصدی  سه  شاخص  حفظ  اما 
جدی  تحرکات  نیازمند  وری   بهره 

است.
وی با بیان اینکه مقام معظم رهبری 
ارتقای بهره وری  بر  تاکید ویژه ای 
که  کلی  سیاست های  گفت:  دارد، 
شهریورماه سال گذشته توسط ایشان 
ابلاغ شد، رشد اقتصادی با تاکید بر 

ارتقای بهره وری است.

هیئت عالی نظارت مصوبه اصلاحی مجلس شورای اسلامی درخصوص 
لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج فرهنگ عفاف و حجاب را 

مغایر با سیاست های کلی نظام ندانست.
به گزارش ایرنا از مرکز رسانه و روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت 
و  ابهام  پنج  لایحه،  این  پیشین  بررسی  در  نظارت  عالی  هیئت  نظام، 
مغایرت را با سیاست های کلی نظام اعلام کرده بود و مجلس با انجام 

اصلاحاتی در مصوبات خود، ایرادات را برطرف کرد.
در این جلسه که به ریاست محمدباقر ذوالقدر و با حضور اعضا هیئت 
دستگاه های  از  نمایندگانی  و  قوه  سه  روسای  نمایندگان  نظارت،  عالی 
ذیربط تشکیل شد، مصوبات جدید مجلس شورای اسلامی مورد بررسی 

قرار گرفت.
در ابتدا، گزارش کمیسیون علمی، فرهنگی و اجتماعی مجمع تشخیص 
رفع  در  اسلامی  شورای  مجلس  اصلاحات  درخصوص  نظام  مصلحت 

مغایرت های اعلامی هیئت عالی بیان شد.

ماده   ۳ بند  در  مجلس  اصلاحات  نظارت،  عالی  هیئت  اعضای  ادامه  در 
بد  که  مدیران شرکت هایی  برای  محرومیت ها  اعمال  )درخصوص   ۱۳
پوششی یا کشف حجاب را ترویج می کنند(، ماده ۳۲ )التزام عملی به 
عفاف و حجاب در محیط کار و انظار عمومی(، ماده ۴۱ )عدم همکاری 
دستگاه هایی از جمله صدا و سیما با افراد دارای شهرت و تاثیرگذار که 
 ۴۷ ماده  هستند(،  قضایی  محکومیت  یا  بررسی  حال  در  پرونده  دارای 
)بد پوششی مردان در معابر عمومی( و همچنین ذیل ماده ۵۷ )مجازات 
توهین و تقابل کنندگان با امر معروف و نهی از منکر( را مورد بحث 
و بررسی قرار دادند که درنهایت با اعلام آراء جداگانه، تمام اصلاحات 
نظام  سیاست های کلی  با  مجلس  مصوبات  مغایرت های  رافع  را  مجلس 

تشخیص دادند.
عالی  هیئت  مصوبات  کلی،  سیاست های  بر  نظارت  نامه  آیین  مطابق 
خواهد  منعکس  نگهبان  شورای  به  تصمیم  اتخاذ  جهت  به   نظارت 

شد.


